
PROTOKÓŁ nr XIV/2016  

z przebiegu XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 22 czerwca 2016 r. w godz. od 14:00 do 17:10                                                                                                                                                                                                                                                               

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy Żerków, 

5. Czesława Grodzka   - kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

                                                              Społecznej w Żerkowie, 

6. Jacek Maciejewski   - dyrektor Biblioteki Publicznej MiG Żerków 

7. Bartłomiej Nowicki   - dyrektor Zakładu Aktywności Zawodowej „PROMYK” 

8. Alina Kasprzak   - dyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

9. Lidia Purolnik    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Chrzanie 

10. Danuta Wilak    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie 

11. Maria Zawal    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Komorzu Przybysławskim 

12. Henryk Marciniak   - dyrektor Gimnazjum w Żerkowie 

13. Maria Zukier     - dyrektor GZEAS w Żerkowie 

14. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

15. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu  

16. Sławomir Waszak   - informatyk Urzędu 

17. Lechosław Kotowicz   - mieszkaniec Antonina 

18. Mariusz Łyskawiński   - redaktor naczelny ZERKOW.info 

19. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Radio Elka Jarocin  

 

Porządek obrad XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano pocztą, e-mailem oraz 

dostarczono radnym w dniu 15 czerwca 2016 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 14:30 otworzyła XIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali  

stwierdzając że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych a zatem Rada jest władna  

podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad składający się z dwóch części o następującej treści:  

CZĘŚĆ I:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Żerków i informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żerków za 2015 rok:  

1) zapoznanie się z opinią  RIO w Poznaniu o przedłożonym sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2015 wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego, 



2) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 

3) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

4) zapoznanie się z opinią komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu za 2015 

rok, 

5) dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem finansowym oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

7. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2015 rok. 

 

CZĘŚĆ II: 

9. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

2) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

3) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych, na których 

powstają odpady komunalne, z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji, 

4) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków,  

5) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów 

położonych w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz Komorze 

Przybysławskie, 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok, 

7) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2016. 

10. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji przez radnych. 

11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

12.  Zamknięcie obrad sesji.   

Radny Wojciech Raś zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad i dołożenie w punkcie ostatnim 

proponowanych uchwał, projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Żerkowa. 

Radny na ręce przewodniczącej złożył projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 

Przewodnicząca poprosiła radnych o przegłosowanie, kto jest za tym, żeby w drugiej części porządku 

obrad dodać kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Żerkowa w pkt 

9 podpunkt 8) 

Wyniku głosowania  radni Rady Miejskiej Żerkowa odrzucili wniosek Radnego Wojciecha Rasia 

większością: 5 głosów „za”, 7 „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych powyższy 

porządek obrad. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad bez wnioskowanego podpunktu  

8 do II części porządku obrad sesji.   

Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli większością: 9 głosów „za”, 6 „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych powyższy porządek obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokółu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XIII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych na 

sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 31 maja 2015 r. został wyłożony do 

wglądu przed obradami XIV sesji oraz  był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poinformowała, że wszystkie zgłaszane interpelacje i zapytania, które będą wymagały 



szerszego omówienia, odpowiedź zostanie przedstawiona na kolejnej sesji. 

Przewodnicząca zapytała czy są interpelacje i zapytania?   

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zapytał czy można do projektu uchwały w sprawie uchwalenia  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów dołożyć miejscowość 

Szczonów, aby przyszłościowo uwzględnić plac zabaw. 

Burmistrz odpowiedział, że nie można, ponieważ każde opracowanie planu zagospodarowania 

przestrzennego wymaga odpowiedniej procedury, która trwa w czasie i nie można w tej chwili nic 

dołożyć. Dodał, że przy modernizacji Sali Wiejskiej w Szczonowie w projekcie ujęto plac zabaw dla 

dzieci, który będzie znajdował się w bezpośrednim położeniu sali.   

Radny Sebastian Nowaczyk poprosił o przypomnienie uczestnikom sesji dlaczego wywozu odpadów na 

terenie miasta dokonuje się dwukrotnie a na wsiach jednokrotnie w miesiącu, co zostało uwzględnione 

w projekcie uchwały na dzisiejszą sesję. Jeden mieszkaniec pytał mnie czym jest to spowodowane? 

Burmistrz odpowiedział, że jest to wymóg ustawowy, który należało uwzględnić w uchwale z uwagi na 

to, że Żerków jest miastem. W stosunku do dużego miasta a miasta Żerków jest to znaczna różnica, ale 

wywóz dwukrotny w miesiącu będzie realizowany w br. do końca października i od listopada – marca 

będzie raz w miesiącu.  

Radna Ewa Marek Skiba powiedziała, że też miała zadane pytanie mieszkanki Żerkowa dlaczego 

dwukrotnie w miesiącu letnim są wywożone odpady komunalne a nie w okresie zimowym kiedy 

odpadów jest więcej z uwagi sezon grzewczy?. Odpowiedziałam, że wywóz odpadów jest zgodny  

z ustawą. Rozumiem, że każdego roku wywóz dwukrotnie będzie realizowany od kwietnia-października tak 

jak jest w nowym harmonogramie? 

Burmistrz odpowiedział, że tak o ile nie zmieni się ustawa, ponieważ cały czas trwają prace przy ustawie. 

Dodał, że gmina rozważała możliwość zakupu samochodu do wywozu odpadów komunalnych. Ale 

ustawodawca na razie nie wprowadził takiego zapisu, żeby gminy mogły same wywozić odpady.    

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 6- Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

i informacją o mieniu gminnym za 2015 rok. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie sprawozdań  

z wykonania budżetu za rok 2015.  

Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r., które składa się  

z części opisowej i tabelarycznej przedstawiające strukturę wykonania dochodów i wydatków   

w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Poinformowała, że Rada Miejska 

uchwaliła budżet roku 2015 uchwałą Nr III/18/14 w dniu 30 grudnia 2014 roku.  

Dochody 

Zaplanowano uzyskanie dochodów w wysokości 33.735.070,77 zł, a plan wydatków ustalono w kwocie 

31.552.593,72 zł w tym przedstawiono wydatki bieżące, majątkowe, przychody i rozchody. Skarbnik 

Gminy wyjaśniła, że budżet w ciągu roku ulegał zmianom wprowadzanymi uchwałami Rady oraz 

zarządzeniami Burmistrza. Plan budżetu na koniec roku 2015 po stronie dochodów wynosił 

37.243.792,46 zł w tym dochody bieżące to kwota 34.634.929,00 zł i dochody majątkowe w kwocie 

2.608.863,46 zł, a po stronie wydatków stanowił kwotę 35.888.626,45 zł, w tym wydatki bieżące 

wynosiły 32.655.676,71 zł i majątkowe 5.437.515,84 zł.  Różnica między dochodami a wydatkami 

stanowiła nadwyżkę budżetu, która kwocie 2.724,426,41 zł. Planowana nadwyżka na początku roku  

w kwocie 2.182.422,05 zł została zmieniona uchwałą rady Miejskiej na kwotę 1.355.166,01. Przychody 

zrealizowano w kwocie 2.699.700,57 zł a rozchody w kwocie 4.021.716,58 zł, które przeznaczono na 

spłatę kredytów i pożyczek. Różnica w kwocie 33.150,00 stanowi umorzenie zaciągniętej pożyczki  

z WFOŚiGW w Poznaniu. Zadłużenie gminy na koniec roku sprawozdawczego wynosiło 3.941.587,68 zł, 

co stanowi 10,58 % realizacji długu w stosunku do dochodów. W okresie sprawozdawczym Gmina nie 

podpisała żadnych poręczeń i gwarancji. Wolne środki na koniec roku 2015 stanowiły kwotę 

1.402.410,40 zł. Dochody były szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji stałych Rady, które 

wykonano 100,03 %. Skarbnik Gminy przedstawiła wykonanie dochodów z tytułu dotacji celowych, 



zadań zleconych, w drodze porozumień na zadania bieżące i inwestycyjne, dochodów majątkowych oraz 

dofinansowania ze środków PROW na kanalizację, budowę amfiteatru w Żerkowie i małe projekty.  

Ponadto przedstawiła zaległości na koniec roku  gdzie należności podatkowe stanowią ogółem kwotę 

643.938,42 zł w tym zaległości wynoszą 581.704,42 zł. Podkreśliła, że są prowadzone postępowania 

egzekucyjne i sądowe a pracownicy Urzędu w ciągu roku systematycznie wystawiają upomnienia, tytuły 

wykonawcze. Wyjaśniła, że dochody budżetowe zostały zaniżone przez obniżenie górnych stawek 

podatkowych (1.057.370,05 zł oraz skutki finansowe udzielonych ulg i zwolnień (708.260,05), umorzeń 

zaległości (88.359,00) oraz rozłożenia na raty (746,00) 

Wydatki 

Wydatki na plan 35.888.626,45 zł wykonano w kwocie 34.529.733,49 zł a wydatki bieżące na plan 

32.655.676,71 wykonano  w kwocie 31.385.955,09 zł. Wydatki majątkowe zaplanowane w kwocie 

3.232.949,74 zł wykonano w kwocie 3.143.778,40 zł 

Skarbnik Gminy wyjaśniła jakie dotacje przekazano z budżetu gminy dla jednostek sektora finansów 

publicznych i spoza sektora finansów publicznych stanowiące ogólną kwotę 3.303.589,10 zł  oraz, że 

wydatkowano 5.359.067,50 zł na realizację zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie   

i jakie środki wpłynęły do budżetu z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Skarbnik Gminy przedstawiła także część opisową wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji 

budżetowej w tym wydatki inwestycyjne. Podkreśliła, że w wydatkach nie ma przekroczeń planowanych 

kwot. 

Dział Wyszczególnienie Plan Wykonanie  Wydatki 

majątkowe 

010 Rolnictwo i łowiectwo 1.886.086.97 1.687.191,00 286.382,92 

600 Transport i łączność 1.630.600,00 1.561.720,98 928.022,92 

700 Gospodarka mieszkaniowa 197.000,00 177.770,74 0,00 

750 Administracja publiczna 3.553.547,00 3.461.391,49 0,00 

751 Urzędy naczelnych organów 

władzy państwowej, kontroli  

i ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

 

 

 

87.094 

 

 

 

86.494,00 

 

 

 

0,00 

754 Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa 

 

307.204,71 

 

200.964,58 

 

26.200,80 

757 Obsługa długu publicznego 170.000.00 137.126,47 0,00 

758 Różne rozliczenia 9.136,35 0,00 0,00 

801 Oświata i wychowanie 12.975.174,03 12.705.957,67 0,00 

851 Ochrona zdrowia 133.500,00 129.495,30 0,00 

852 Pomoc społeczna 6.836.913,00 6.551.362,14 0,00 

853 Pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej 

 

1.304.378,10 

 

1.300.710,33 

 

0,00 

854 Edukacyjna opieka 

wychowawcza 

 

709.963,52 

 

685.839,37 

 

0,00 

900 Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska 

 

3.669.957.32 

 

3.544.339,41 

438.800,00 

419.700,00 

60.589,80 

921  Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego 

 

1.970.499,80 

 

1.866.084,12 

 

688.194,90 

926  Kultura fizyczna i sport 447.571,65 433.285,89 88.887,06 

 

Gmina Żerków na dzień 31 grudnia 2015 r. posiada zadłużenie długoterminowe w kwocie 3.941.587,68 zł  

Poinformowała także o złożonych sprawozdaniach finansowych z wykonania planu dotacji przez Ośrodek 

Kultury i Rekreacji „MCT” w Żerkowie i Bibliotekę Publiczną w Żerkowie. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że poza sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok jest Wieloletnia 

Prognoza Finansowa, która w pierwszej części zawiera takie same dane co sprawozdanie a w drugiej 



części przedstawiono przedsięwzięcia na lata 2015 -2018. Wyjaśniła jakie zadania inwestycyjne 

zrealizowano. Podkreśliła, że zgodnie z umową zrealizowano przedsięwzięcie „Wykup udziałów  

w Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie. Gmina Żerków nie realizowała umów  

o partnerstwie publiczno-prawnym, nie udzieliła żadnych poręczeń ani gwarancji innym jednostkom.   

Przedstawiła także wartości mienia komunalnego w tym Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie, który 

posiada majątek o wartości 71.130.616,55 zł. Mienie Gminy w ciągu roku uległo zwiększeniu  

o 7.425.067,15 zł.  

Wymieniła także jakie mienie posiadają: placówki oświatowe, Zakład Aktywności Zawodowej  

w Żerkowie; MCT w Żerkowie; Biblioteka Publiczna w Żerkowie; Dom Pomocy Społecznej  

w Raszewach. Ogólnie nastąpił wzrost majątku w poszczególnych jednostkach. 

Gmina Żerków posiada udziały w kwocie 131.000,00 zł w Spółce Oświetleniowej w Kaliszu  

i 1.127.000,00 zł w Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie. 

Przedstawiła także dane dotyczące gruntów komunalnych, użytkowania wieczystego, zbycia i nabycia 

mienia komunalnego. 

Przewodnicząca podziękowała pani Skarbnik Gminy za przedstawienie sprawozdań stwierdzając, że  

w planie wydatków budżetowych w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej nie nastąpiły  

żadne przekroczenia w wydatkach. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    

 

1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy za rok 2015 wraz z informacją o stanie mienia, 
Przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego pana Grzegorza Andraszaka o przedstawienie opinii 

RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok. 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2015 wraz z informacją o stanie mienia.  

Uchwała Nr 0954/11/17/2016  z dnia 4 kwietnia 2016 r.  stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

2)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicząca poprosiła przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Ewę Marek - Skibę  

o przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 

Przewodnicząca odczytała pozytywny wniosek z uwagami Komisji Rewizyjnej z dnia 27 maja 2016 roku. 

Uchwała Nr 2/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 maja 2015 roku, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego pana Grzegorza Andraszaka o przedstawienie opinii 

SK RIO o wniosku KR Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Żerków z tytułu  wykonania budżetu za 2015 rok. 

Uchwałę Nr SO-0955/55/17/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia 6 czerwca 2016 r. wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2015. Opinię o wniosku odczytał wiceprzewodniczący pan Grzegorz Andraszak.  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 

 

4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2015 rok 
Przewodnicząca poprosiła radnego Bogdana Bożejewicza przewodniczącego Komisji Planowania  

i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranica o przedstawienie opinii komisji stałych  

o wykonaniu budżetu za 2015 rok 

Radny Bogdan Bożejewicz odczytał opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 2015 rok. 

Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

5)  Dyskusja 
Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu obrad otwarła dyskusję nad sprawozdaniem prosząc 



radnych o zabieranie głosu. 

Radny Sebastian Nowaczyk poprosił o wyjaśnienie zapisu podpunktu a w punkcie 2  ujętego w WPFie –

przedsięwzięcia na lata  2015 - 2018 dotyczącego budowy obiektu rekreacyjnego z małą architekturą na 

osiedlu w Żerkowie. Proszę o wyjaśnienie, ponieważ może jestem w błędzie, ale przesuwaliśmy tam jakieś 

małe kwoty dotyczące dwóch tysięcy czy tysiąca złotych. 

Skarbnik – w tym roku? 

Radny Sebastian Nowaczyk – tak w tym roku, w 2016. Pani mówiła, że nie ma żadnych zmian oprócz tych 

nad, którymi dyskutowaliśmy, natomiast ja się dopatrzyłem jednej zmiany, że w 2014 głosowaliśmy na 

2015 i zdjęliśmy pieniądze z budowy „Parku Niezwykłego”, a w 2016 w WPFie pojawiło się 600 tysięcy 

więcej. Dlaczego? 

Skarbnik wyjaśniła, że jest taka możliwość, że co roku można dokonywać tego typu zmian w WPFie.  

Radny Sebastian Nowaczyk – a jaki to miało cel? 

Skarbnik Gminy - widocznie były potrzebne w tym momencie środki a tam pozostawały. 

Radny Sebastian Nowaczyk – otrzymałem informację, że nic się nie zmienia. Dostaję dokument  

i faktycznie uważam, że nic się nie zmienia, ale biorę dokument z 2015 r. i uznaję, że pozycje uległy 

zmianie w bieżącej uchwale. 

Skarbnik Gminy – w bieżącej uchwale czyli 2016 r. 

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że tak. 

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę radnemu, że dyskusja dotyczy roku 2015, a nie 2016. Zamykamy rok 

2015. 

Radny Wojciech Raś powrócił do tematu umorzenia podatku Spółdzielni Kółek Rolniczych w Żerkowie. 

Nadmienił, że  nie jest wiadome kto wystąpił o umorzenie podatku i na jakiej podstawie. Czy prezes, 

który był chory mógł upoważnić kogokolwiek? Nadal nie wiemy, kto wystąpił o umorzenie podatku i na 

jakiej postawie był umorzony, skoro tam był majątek. 

Skarbnik Gminy zwróciła się z pytaniem do radnego Wojciecha Rasia, czy wyszukał on gdzieś  

w przepisach, względnie radca doradził, że wniosek musi być podpisany czytelnie. Wiemy o jaką 

jednostkę chodzi a we wniosku o umorzenie zostały zawarte najważniejsze elementy takie jak pieczątka 

nagłówkowa oraz podpis osoby upoważnionej przez Zarząd. Pan Burmistrz wiedział, że to dotyczy 

SKRów, sytuacja finansowa na daną chwilę była tam opisana. Pan Burmistrz miał możliwość umorzenia 

podatku. Uważała, że umorzenie  zostało przeprowadzone zgodnie z przepisami dotyczącymi ordynacji 

podatkowej. 

Radny Wojciech Raś zapytał czy takie upoważnienie było zgodne z prawem? 

Skarbnik Gminy poinformowała, że według nich upoważnienie było zgodne z prawem. 

Radny Wojciech Raś stwierdził, że SKRy posiadały majątek, który mogły sprzedać i zapłacić podatek.  

Skarbnik Gminy – wniosek był złożony w lipcu, sytuacja znacznie się pogorszyła z końcem roku.  

W momencie, kiedy Pan Burmistrz udzielał umorzenia to chciał jeszcze ratować jednostkę, zgodnie  

z prośbą SKRów skierowaną do Pana Burmistrza w związku z trudną sytuacją finansową.  Po 9, 10 

miesiącach sytuacja się zmieniła, ale na to nie mamy wpływu, że Pan Burmistrz tą sytuację odwróci. 

Radny Wojciech Raś  - nadal nie wiemy kto się podpisał pod tym wnioskiem.  

Skarbnik Gminy – to możecie dochodzić, my nie musimy. 

Radny Wojciech Raś – czyli teraz można sobie za kogoś napisać wniosek i Państwo umorzycie jak się 

podpiszemy parafką nieczytelną.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z obowiązującymi zasadami w górnym rogu pisma musi być imię 

i nazwisko wnioskodawcy bądź pieczątka, a podpis może być w formie parafki. 

Radny Wojciech Raś stwierdził, że we wniosku nie było pieczątki.. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że była pieczątka SKR w Żerkowie. 

Radny Sebastian Nowaczyk był zdania, że umorzenie powinno być rozłożone na raty. Burmistrz mógł się 

powstrzymać i umorzenie rozłożyć na raty. Nie wiem czy 5 tys. zł. pomogłoby SKR, nie znam sytuacji 

finansowej tej jednostki. Uważał, że rozpatrzenie tego wniosku przez Burmistrza było pochopnym 

podjęciem decyzji. 

Skarbnik Gminy przypomniała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami wniosek należało rozpatrzyć  

w ciągu 30 dni. 

Burmistrz przypomniał, że na ten temat długo rozmawiano na posiedzeniach komisji stałych Rady. Nie 

wiem czy Państwo zapomnieli pewne fakty. Długo zastanawiałem się nad podjęciem decyzji, aby zbyt 



pochopnie nie podejmować decyzji.  Wniosek wpłynął. 6 lipca 2015 r. umorzenia dokonałem 28 lipca 

2015 r.. Na stanie SKR były stare kombajny, które nie cieszyły się zainteresowaniem i na rynku nie są 

towarem chodliwym. Nie było pewności, że sprzęt przyniesie jakąkolwiek korzyść, aby środki włożone 

odzyskać. Wiedzieliśmy, że w najgorszym przypadku mogą stanowić wartość złomu użytkowego. Kolejna  

uchwala o likwidacji SKR była 10 września 2015 r. Burmistrz przypomniał, że były prowadzone 

rozmowy także z Przewodniczącym Rady Nadzorczej, który jest obecny na dzisiejszej sesji, który też 

przychylał się, aby likwidacja przeszła bezboleśnie dla całego zespołu i kompleksu obiektów. Gmina 

rozważała możliwość przejęcia obiektów z przeznaczeniem na zakład komunalny. Pierwotne oczekiwania 

SKRów były wysokie i chodziło o środki w wysokości ok. 300 tys. zł. Uznano, że wyłożenie przez 

Gminę takich środków jest zbyt duże. Pierwszy przetarg nie  przyniósł rezultatu, ale w drugim przetargu 

SKR zostały sprzedane za kwotę ok. 250 tys. zł. Dla mnie nauczka, nigdy nie byłem skłonny do dużych 

umorzeń, ale kompetencji ustawowych nie przekroczyłem. 

Przewodnicząca wnioskowała o zakończenie dyskusji, ponieważ ten temat był szeroko omówiony na 

posiedzeniach komisji stałych Rady. 

Radny Wojciech Raś zapytał ile łącznie środków przekazano dla MCT w roku 2015?   

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w sprawozdaniu są wymienione kwoty ile przekazano tj: 50 tys. zł na  

kulturę,  450 tys. na zobowiązania. 

Radny Wojciech Raś zapytał czy oprócz tych środków oraz umorzenia w wysokości ok. 81 tys. zł były 

środki przekazane na zadania inwestycyjne? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie było i nie przedstawiała takich środków w sprawozdaniu. 

Radna Ewa Marek-Skiba powtórzyła jakie środki przekazano  MCT w Żerkowie.  50 tys. zł na  kulturę,  

450 tys. na spłatę zobowiązań. Zgodnie z audytem zobowiązania na dzień 6 marca 2015 r., odwołując się 

do posiedzeń KR wynosiły 310 tys. zł. Przekazano kwotę 450 tys. zł, natomiast jeszcze przekazano środki 

na budowę kortów. Przesunięto 60 tys. zł  z „Parku małej infrastruktury”, ponieważ budowa kortów 

wyniosła ok. ponad 72 tys. zł. Każdy dyrektor z zaplanowanej inwestycji musi wykonać budżet. Kwestia 

jest taka, że zwróciliśmy uwagę Panu Burmistrzowi na płynność finansową oraz na to, aby podjąć prace 

nad statutem wyprzedzając opinię radnego Stachowiaka. Radna powiedziała, że radny A. Stachowiak 

uważa, że każdy się mądruje odnośnie zmiany statutu, a żadne następne kroki nie są poczynione. 

Zwróciła również uwagę na fakt, że uchwała Rady Miejskiej oddzielająca MCT od instytucji kultury 

została podjęta w poprzedniej kadencji. W dalszym ciągu statut jest nieuregulowany, a środki idą i idą. 

Wobec tego uważam, że my jako radni nie jesteśmy władni zmienić statut, ale po spotkaniach z Panem 

dyrektorem, który również zgłaszał pewne uwagi, co do statutu. W związku z tym radna E. Marek-Skiba 

zaproponowała, aby na wspólne posiedzenie komisji stałych, które odbędzie się 4 lipca 2016 r. z udziałem 

Dyrektora MCT zaprosić również panią Irenę Jajczyk. Moja prośba jest taka, statutu my nie zmienimy, ale 

może zrobimy takie warsztatowe spotkanie, poprosimy panią radcę, żeby w tym temacie podjąć wiążące 

decyzje. 

Wiceprzewodniczący – czy wszyscy radni mają w tym spotkaniu uczestniczyć? 

Radna Ewa Marek-Skiba – tak, to ma być warsztatowe spotkanie, często mamy wspólne posiedzenia.  

Radna stwierdziła, że z pewnością są potrzebne duże nakłady finansowe, żeby baseny zostały 

uruchomione, żeby były oddane do użytku w sezonie letnim, ponieważ są atrakcją Żerkowa, ale ta 

jednostka generuje jakiś budżet. Podsumowała, że radni nie są władni do tego, aby zmienić statut MCT. 

Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza czy według niego to 

przedsiębiorstwo będzie kiedykolwiek przynosiło zysk? 

Burmistrz  - mam nadzieję i mam takie przeświadczenie, że będzie, ale wcale nie unikam tego, żeby 

pomyśleć o jakimś usprawnieniu funkcjonowania tego obiektu. Zaproponował radnym, aby przed 

spotkaniem  zwizytować ponownie Mickiewiczowskie Centrum Turystyczne, aby mieć pełny obraz jakim 

obiektem Dyrektor MCT zawiaduje i jak w rzeczywistości wygląda obecnie jego funkcjonowanie. 

Radny Wojciech Raś - to nie nasza rola Panie Burmistrzu. 

Burmistrz - to jest rola nas wszystkich, bo my tutaj odpowiadamy za majątek i pewne kroki decyzje 

musimy podjąć. Stwierdził, że radni muszą szczegółowo zapoznać się z tym, jakie są koszty bieżące i jak 

może się to odnieść do sytuacji rynkowej w okolicy. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że należy wrócić do dyskusji nad wykonaniem budżetu za rok 2015,  

a temat MCT powróci na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 4 lipca 2016r. 

Skarbnik przyznała rację przewodniczącej. 



Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił uwagę, że kwestia finansowa MCT rzutuje na budżet gminy  

w pewnym stopniu i to jest bardzo ważny temat. 

Radna Ewa Marek- Skiba  przypomniała, że w ubiegłym roku odbyła się wizytacja ośrodka MCT,  

a przedstawione potrzeby przez dyrektora MCT zostały uwzględnione w budżecie. 

Wiceprzewodniczący - mamy dyskutować nad wykonaniem budżetu, a my w tej chwili chcemy naprawiać 

MCT. To jest temat bardzo ważny. Za kilka dni będziemy mieli spotkanie z Panem dyrektorem wtedy 

będziemy mogli dyskutować. Tematy wiążą się częściowo oczywiście, ale poświęćmy ten czas na rzetelne 

omówienie tematu na posiedzeniu komisji z udziałem pana dyrektora. 

Radny Bogdan Bożejewicz w nawiązaniu do MCT przypomniał o 7 tys. zł, które były wydane na 

przeprosiny pana K. Ekerta. 

Skarbnik Gminy poinformowała, ze wiele razy tłumaczono, że w kwota  310 tys. wymieniona w audycie, 

nie jest kwotą zobowiązań z roku 2014 MCT, ponieważ sprawozdanie za rok 2014 było złożone 

nierzetelnie z uwagi na to, że faktury wpływały w 2015 za rok 2013 i 2014. Przypomniała, że prosiła KR, 

aby przeprowadziła kontrolę w celu ustalenia faktycznej kwoty zobowiązań za rok 2014. Kwota za 2014 

rok, która przeszła na rok 2015 wynosiła ponad 300 tys. zł następnie okazało się, że pracownicy nie 

otrzymali wynagrodzenia za miesiąc grudzień. Zaciągnięto też kredyt w wysokości 200 tys. zł 

Podsumowując stwierdziła, że kwota 450 tys. zł wykazana w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 

na pokrycie zobowiązań była stanowczo za mała. W związku z tym Pan Burmistrz, żeby nie dawać 

dodatkowych kwot do pokrycia zobowiązań postanowił umorzyć zaległą kwotę podatku od nieruchomości. 

Na bieżące utrzymanie MCT w roku 2015 nie otrzymało, ani złotówki, poszły środki, ale na pokrycie 

zobowiązań. 

Radny Sebastian zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, dlaczego poszedł na ugodę z byłym 

Dyrektorem MCT? 

Burmistrz odpowiedział, że wielokrotnie sprawa była tłumaczona. Podsumował, że ugoda z pewnością 

była lepszym rozwiązaniem niż chodzenie po sądach w nieskończoność. Wszystko zostało 

przeprowadzone zgodnie z sugestią sądu. Dodał, że dokumenty są do wglądu. 

Skarbnik Gminy uzupełniła, że wydatki sądowe oraz koszty poniesione w związku z odszkodowaniem 

byłej pracownicy MCT jak i Pana Dyrektora MCT były poniesione przez Miejsko-Gminny Ośrodek 

Kultury Sportu i Rekreacji w Żerkowie.   

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z pytaniem dlaczego zapłacono za audyt, skoro został wykonany  

nierzetelnie?  

Skarbnik – audyt został przeprowadzony na dany dzień i z audytu nie wynikało, że gmina zapłaciła tym 

osobom. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że reasumując wszystko i patrząc na poczynania w stosunku do 

MCT nie jest przekonany czy budżet za 2015 rok został dobrze wykonany.  

Przewodnicząca stwierdziła, że zaplanowano spotkanie z dyrektorem MCT i na pewno wyjaśni radnym 

wszystkie nurtujące sprawy. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz stwierdził, że musimy dbać o baseny, ponieważ są wizytówką Żerkowa,  

a gmina Żerków znacznie mniej przeznacza środków na kulturę niż partnerska gmina Kosakowo. 

Radny Wojciech Raś stwierdził, że oprócz kultury w MCT jest również działalność gospodarcza, która 

powinna na siebie zarabiać.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i .przeszła do kolejnego punktu obrad. 

    
Punkt 8 - Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 10 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 5 głosów „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XIV/103/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 22 czerwca 2016 r. w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Żerków za 2015 rok, 

stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 

 

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2015 rok. 



Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały pytając kto z radnych jest za udzieleniem 

absolutorium Burmistrzowi. Uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”,  2 głosy 

„wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XIV/104/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 22 czerwca 2015 r. w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2015 

rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodnicząca wraz z wiceprzewodniczącym Rady złożyli Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy 

gratulacje z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 i udzielonego absolutorium. Życzymy, aby kolejny rok 

również był tak owocny i minął bez zbędnych zawirowań. 

Salę obrad opuścił radny Wojciech Raś  

Burmistrz – podziękował za udzielone absolutorium. Wyciągnę wnioski z gorącej dyskusji, ale myślę, że 

wykonanie budżetu to zasługa nas wszystkich. Jesteśmy po to, aby pracować dla tych, którzy na nas 

głosowali. Dyskusje są wskazane, ale żebyśmy razem pracowali a nie dzielili się na prawą czy lewą 

stronę, bo to do niczego nie prowadzi tylko utrudnia funkcjonowanie. W związku z tym do tego Państwa  

zachęcam. 

Dyrektor Gimnazjum im. Zbigniewa Herberta w Żerkowie w imieniu społeczności oświatowej złożył 

podziękowania i gratulacje w związku z otrzymanym absolutorium przez Burmistrza. Dokładając się ze 

swoim głosem do gratulacji chcę podkreślić, że jest Pan gospodarzem, który oddaje cały swój czas dla 

tego środowiska. Jest pan tam gdzie trzeba, rano, popołudniu i wieczorem, sobotę i w niedzielę. Panie 

Burmistrzu dlatego, że Pan poświęca się dla tej Gminy naszym zdaniem w pełni zasługuje na udzielone 

przez Szanownych Państwa Radnych absolutorium. 

 

Pan Lechosław Kotowicz członek Zarządu SKRów – ja do tej beczki miodu chcę dołożyć  odrobinę 

dziegciu czy pani Skarbnik może powiedzieć, że po śmierci Prezesa SKRów Rada, która przejęła władzę 

miała u was lub ma jakikolwiek dług? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie ma. 

Pan Lechosław Kotowicz członek Zarządu SKRów – w ostatniej wypowiedzi do gazety(Gazeta 

Jarocińska) Pan Burmistrz mówi, że opadają mu ręce i będzie musiał wziąć komornika, aby ściągnąć od 

nas dług za wodę i ścieki. Do tej pory nie dostaliśmy faktury, która będzie na kwotę ok. 50,00 zł.  

Pan Kotowicz będąc przy głosie zwrócił się także do Przewodniczącej – posiadamy jeszcze odrobinę 

honoru, posiadamy jeszcze pieniądze. Proszę mi powiedzieć jeżeli jesteśmy winni Wam cokolwiek w jaki 

sposób to zwrócić? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że jeżeli SKRom pozostały środki, to czy pokazał się Pan w Urzędzie  

i zapytał czy wszystkie sprawy są uregulowane? 

Pan Lechosław Kotowicz członek Zarządu SKRów – po co miałem przychodzić, mogła Pani zapytać 

najpierw czy mamy jakikolwiek dług, a nie rzucać oszczerstwa. 

Druga sprawa jeżeli chodzi o sprawę stypy po SKRach na Litwie. Stypa jest dla Was bo mogliście przejąć, 

nieruchomość SKRów. Chcieliśmy to Wam oddać za darmo, ale usłyszeliście, że jest 180 tys. zł długu 

a Wasze oszacowanie było na 50 tys. zł.  W tej sprawie do Urzędu zwracał się Społeczny Prezes. 

Chcieliśmy Wam to wszystko oddać za darmo wraz z ludźmi, drogami wewnętrznymi w zamian za 

uregulowanie spraw pracowniczych i zaciągniętych długów. Tłumaczyliście się, że na działce jest 

służebność przejazdu. Ale macie obok działkę, która przylega do placu SKRów i można było na niej 

wydzielić drogę  dla tych ludzi, którzy mają służebność i ogrodzić resztę. Podjęto decyzję z likwidatorem, 

że to sprzedamy. Walne zabranie nas zobowiązało do tego, że mamy uregulować wszelkie długi. A to, że 

kiedyś umorzyliście SKRom podatek od nieruchomości w kwocie 5 tys. zł przy obrocie 4 mln zł. W tej 

chwili nie ma pana Rasia, ale to jest hańba, żeby dzisiaj to wypominać.     

Burmistrz odpowiedział, że dziwi się, że Pan takich słów używa. Rozmawialiśmy o wszystkich sytuacjach 

jakie były w SKRrze. Pan był u mnie rozmawiał ze mną. Mieliśmy jeszcze spotkanie z prawnikiem, który 

ten temat poruszał. Ja po tych wszystkich działaniach nauczyłem się, aby nie pchać palca między drzwi. 

Sumienie mi nie pozwala, żeby do firmy, która na moim terenie funkcjonuje, nie wyciągnąć ręki.  To co się 

stało w między czasie, to jest też Pana zasługa a to że „gazeta” przekręciła, to druga sprawa, bo ja 

żadnych wywiadów nie udzielałem, to były strzępy informacji, które padały podczas chyba komisji  



 i z tego powstał artykuł. Podkreślił, że wie o czym były rozmowy i co było poruszane. Umorzyłem 5 tys. zł  

mając do tego podstawę (..), ale burmistrz musi wchodzić w trudne tematy. My też kalkulowaliśmy to nie 

była tylko moja decyzja, ale także Rady, mamy teren, na którym możemy wybudować zakład taki jaki 

będzie potrzebny. Może to będzie dla nas mniejszy koszt. Obecnie w obiekcie są inwestorzy i zaczęli 

działać. Uważam, że działania będą z pożytkiem dla wszystkich..  

Na salę obrad powrócił radny Wojciech Raś.  

Radny Andrzej Stachowiak poinformował, że uczestniczył w walnym zebraniu, kiedy była propozycja 

przekazania majątku Gminie, nie przypominam sobie, aby było za darmo. Zarząd chciał od Gminy 300 

tys. zł.  Pan mówi magazyny, warsztat itd., dla mnie to nie przedstawia żadnej wartości poza wartością 

działek, ponieważ istniejące obiekty są niefunkcjonalne i Pan doskonale o tym wie, żeby tam jakikolwiek 

zakład uruchomić potrzeba dużych nakładów.  

Pan Lechosław Kotowicz – wiem o tym, że kolega od samego początku był przeciwny takim działaniom. 

Przypomniał, że były  Prezes był za tym, aby w tych obiektach powstał zakład.   

Przewodnicząca zakończyła dyskusję, wyjaśniając, że taka była decyzja Burmistrza, który nie przejął 

nieruchomości ze względów ekonomicznych.  

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że nie znał finansowych spraw SKRów. Ale jeżeli zostały środki 

to proszę zrobić darowiznę np.: na szkoły niepubliczne. 

Pan Lechosław Kotowicz członek Zarządu SKRów – zostały nam środki. Decyzją walnego zebrania było, 

aby zapłacić wszystkie długi, co zrobiliśmy. W tej chwili jeszcze są do uregulowania opłaty za energię 

 i inne media, a resztę środków zgodnie z decyzją WZ, przeznaczymy na KGW. 

Przewodnicząca - w końcu usłyszałam, że resztę środków po SKRach Zarząd chce przeznaczyć na KGW   

i o to chodziło. Wiadomo, że Gminie już nie wrócicie, ale możecie pomóc tak jak Pan powiedział i o to mi 

chodziło, o ten honor. 

 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 

Salę obrad opuścił radny Jarosław Kasprzak. 

CZĘŚĆ II 

Punkt 9. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/105/16 w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi  załącznik nr 13 do protokołu. 

 

2) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/106/16 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

3) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których 



powstają odpady komunalne z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania 

deklaracji, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/107/16 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których powstają 

odpady komunalne z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji, stanowi  załącznik nr 

15 do protokołu. 

 

4) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków,  

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy do „Regulaminu” dopisano Lubinie Małą jako teren, na którym 

znajduje się ferma norek? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że dopisano. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/108/16 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Żerków stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

5) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych 

terenów położonych w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz Komorze 

Przybysławskie, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radna Wioletta Rogozińska-Światek zapytała na jakich zasadach zostanie zrealizowana oczyszczalnia 

ścieków w Kamieniu, czy będzie wybudowana dla wszystkich, czy oddzielna dla każdej wspólnoty? 

Burmistrz wyjaśnił, że dopiero po przejęciu terenu będzie można przystąpić do opracowania warunków, 

aby realizacja przydomowych oczyszczalni była ekonomiczna. Przypomniał, że gmina może realizować 

inwestycję jeżeli jest w posiadaniu danego terenu. Dlatego najpierw należy przyjąć plan  

a w dalszej kolejności podjąć uchwałę o nabycie gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych i nie jest 

wiadome jak długo potrwa cała procedura. 

Przewodnicząca dodała, że procedura została podjęta dla dobra mieszkańców, aby wszyscy byli 

zadowoleni.   

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/109/16 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla wybranych terenów położonych w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz Komorze 

Przybysławskie, stanowi  załącznik nr 17 do protokołu. 

 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok, 

Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie zmian do 

budżetu na rok 2016. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą zmiany do budżetu, który 

ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 37.940.092,83 zł,  
z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 37.594.431,12 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie  345.661,71 zł, 

 wydatki do kwoty 41.845.339,48  zł  
z tego: 

- wydatki bieżące w kwocie 35.004.281,57 zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 6.841.057,91 zł, 



Przedstawiła także szczegółowe wydatki oraz poinformowała, że uległ zmianie zapis  

paragrafu 7 - zestawienia planowanych kwot dotacji z budżetu Gminy zgodnie z zał. Nr 3 do niniejszego 

projektu uchwały 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej w dziale: 

 852 rozdział 85216 o kwotę 42.000,00 zł na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, 

 801 rozdział 80101 o kwotę 4.000,00 zł a rozdział 80110 o kwotę 12.000,00 zł na dofinansowanie 

zakupu nowości wydawniczych (książek niebędących podręcznikami) do bibliotek szkolnych w 

ramach  "Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa". 

 Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Poznaniu zgodnie z podpisaną umową 

udziela Gminie Żerków pomoc finansową w wysokości 122.661,71 zł brutto, co stanowi 56,84% 

kwalifikowanych kosztów budowy drogi gminnej w miejscowości Przybysław. 

Zwiększono również plan dochodów własnych gminy (odpłatność za wodę, ścieki, odsetki od 

nieterminowych wpłat, zwrot kosztów upomnień, rozliczenia z lat ubiegłych) - ogółem 151.089,24 zł.  

Budżet po stronie dochodów i wydatków wzrośnie o kwotę 331.750,95 zł.  

Po stronie wydatków dokonano zmian w dziale:  

  600 - na prośbę Starosty z Jarocina zwiększa się plan na pomoc finansową w kwocie 125.000,00 zł 

dotyczącą budowy chodnika przez wieś Brzóstków, 

 700 - zwiększa się plan o 1.089,24 zł na opłaty czynszowe mieszkań, 

 750 - zmniejsza się plan o 200.000,00 zł zdejmując z termomodernizacji obiektu administracji, 

 754 - przesuwa się w planie kwotę 20.000,00 zł z zakupów inwestycyjnych na dotacje dla jednostek 

OSP, 

 900 - zwiększa się plan o 225.000,00 zł z przeznaczeniem na dotacje na dofinansowanie 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że dokonane zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania 

budżetu. 

Wobec braku uwag ze strony radnych, do wprowadzonych zmian budżetowych, Przewodnicząca poddała 

pod głosowanie projekt uchwały.  

Uchwałę Nr XIV/110/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok, przyjęto 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych na sali  w trakcie głosowania, stanowi  załącznik nr 18 do protokółu. 

 

1) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 

2016. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/111/16 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej na rok 2016, stanowi  załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji przez radnych. 
Przewodnicząca zwróciła się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Burmistrz powiedział, że Powiat Jarociński ma jutro sesję i podjęta uchwała zostanie dostarczona, aby 

było potwierdzenie o partycypowaniu w kosztach budowy chodnika w Brzóstkowie. Dodał, że  

w Brzóstkowie jest problem z własnością gruntów, gdzie na mapach właścicielem jest PKP a w księgach 

wieczystych widnieje ANR. Sprawa będzie prostowana przez Starostwo, ale prace mogą przebiegać na 

odcinku od skrzyżowania drogi do kościoła w kierunku Raszew po lewej stronie do świetlicy wiejskiej. 

Burmistrz poinformował, że odnośnie dobudowy chodników w miejscowościach przyjętych uchwałą na 

poprzedniej sesji, przyszło porozumienie do podpisania, że rozpoczęły się procedury przetargowe  

i zadania powinny być w tym roku zrealizowane. Podkreślił, że gmina współpracuje z powiatem po to, 

aby osiągnąć wspólne cele. Ponadto przedstawił list intencyjny na budowę ścieżki rowerowej, który 



zostanie podpisany pomiędzy Powiatem Jarocińskim a Gminą Żerków w celu realizacji zadania 

przebudowy drogi powiatowej nr 4181 P w zakresie budowy ścieżki rowerowej Jarocina-Wilkowyja-

Żerków o długości ok. 11 km. Szacowany koszt realizacji zadania określono  na kwotę ok 6.5 mln. zł 

brutto a jego realizację przewidziano na lata 2017 – 2018 w dwóch etapach. Zadanie zostanie ujęte  

w WPF obu stron.  Dofinansowanie gminy Żerków będzie wynosiło ok 1 mln. zł, ale budowa ścieżki 

rowerowej znacznie podniesie atrakcyjność  gminy Żerków. 

Wiceprzewodniczący zapytał o techniczną stronę budowy ścieżki porównując koszty jej budowy z drogą 

do Komorza Przybysławskiego wykonaną za kwotę ok.12 mln. zł, czy to jest wstępna kalkulacja? 

Burmistrz odpowiedział, że jest to wstępna kalkulacja, ponieważ będą prowadzone wykupy gruntów 

będzie także wykonane oświetlenie. Burmistrz uważał, że koszt realizacji ścieżki spadnie, ale będzie 

rozliczony proporcjonalnie do jej długości na danym terenie z czego 4 km przypada na terenie gminy 

Żerków i 7 na terenie powiatu jarocińskiego. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodnicząca przedstawiła pismo PGNiG SA Oddział w Zielonej Górze informujące o planowanym 

zastosowaniu środków strzałowych na odwiercie Radlin  nr 61k w dniach od 22 -25 czerwca br. na 

działce zlokalizowanej w Stęgoszy. Zabiegi będą wykonane w celu perforacji oraz ucięcia rur 

wydobywczych. 

Przewodnicząca poinformowała, że przyjeżdża delegacja z zaprzyjaźnionej Gmina Kosakowo na 

coroczną wizytację kolonii i chcą się spotkać z samorządowcami w dniu 11 lipca 2016 r. (poniedziałek)  

Zaproponowała, aby spotkanie odbyło się o godz. 10:00 w Szkole Podstawowej w Żerkowie, na które 

serdecznie zaprosiła wszystkich radnych. Dodała, że po spotkaniu delegacja zwiedzi teren gminy Żerków. 

Burmistrz zabierając głos zaprosił wszystkich radnych na aulę Gimnazjum w Żerkowie na godz. 9:45, 

ponieważ zaplanowano powitanie gości w gwarze wielkopolskiej przygotowane przez dzieci ze Szkoły 

Podstawowej w  Komorzu Przybysławskim. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił się z prośba do Skarbnika Gminy o przygotowanie dokładnej kwoty 

zadłużenia MCT w Żerkowie w chwili przejęcia Ośrodka po byłym dyrektorze. Radny podkreślił, że wie 

jakie było zadłużenie, ale nie wszyscy o tym wiedzą jakie było rzeczywiste zadłużenie a opierają się na 

przypuszczeniach co daje zły obraz.  

Radna Ewa Marek Skiba zwróciła się o wyjaśnienie do kogo należy plac przy Sklepie Polskim na Osiedlu 

w Żerkowie, który jest zarośnięty i nie ma kogo zobowiązać do usunięcia krzewów.    

Burmistrz wyjaśnił do kogo należą działki przy Sklepie Polskim i podkreślił, że teren ten, został już lub 

jest w trakcie wykaszania przez właściciela.  

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek poinformowała, że mieszkańcy, którzy dojeżdżają do Jarocina  

skracają sobie drogę przez Ludwinów – Lisew, na której powstały duże ubytki, czy droga ta będzie 

naprawiana, czy będziemy czekać na jej remont?  

Burmistrz wyjaśnił, że jest złożony wniosek o dofinansowanie i przeszedł pozytywną ocenę, czekamy na 

dalsze decyzje a duże dziury będą sukcesywnie załatane. 

Radny Jan Barański wnioskował o usunięcie usterek na sali w Dobieszczyźnie, które wynikły  

z użytkowania sali.  

Burmistrz stwierdził, że jest to temat, który można w inny sposób załatwić a w tej chwili nie jest w stanie 

odpowiedzieć, ponieważ nie wie jakie są to usterki. Uważał, że należy przygotować listę z usterkami, 

które sukcesywnie będą usuwane. 

Radna Ewa Kubacka zgłosiła naprawę rynien przy Sali Wiejskiej w Chrzanie. 

Przewodnicząca powiedziała, że Pan Burmistrz przyjął do wiadomości sprawę i będzie w najbliższym 

czasie zrealizowana. 

Tomczak Piotr sołtys Sierszewa-Suchej podziękował za pomalowanie przystanku i zamontowanie kosza  

a tablice z napisem miejscowości wykona. 

Burmistrz poprosił sołtysa, aby nie robił tablicy, ponieważ dla wszystkich przystanków zostaną 

przygotowane tablice i zamontowane. 

Marek Kantek sołtys Sołectwa Prusinów zapytał kiedy będą naprawiane ubytki w jezdniach? 

Burmistrz odpowiedział, że są sukcesywnie naprawiane. 

Przewodnicząca  dodała, że naprawa dróg trwa. Aktualnie są naprawiane w Żerkowie i powoli przejdą  na 

poszczególne miejscowości gminy. 



 

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział w tych obradach, życząc udanych wakacji i o godz. 17:10  zamknęła XIV sesję Rady Miejskiej 

Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

        PRZEWODNICZĄCA RADY  

 

            /-/ Barbara Urbańska 

  

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


